

Константин Журомский

Евгений Лансере. Известные факты жизни и творчества

Жизненный и творческий путь выдающегося русского скульптора Евгения Александровича Лансере (1848–1886), родоначальника знаменитой творческой династии Лансере – Серебряковых, достаточно хорошо изучен. Однако автору в процессе многолетних изысканий удалось найти ранее не опубликованные документальные материалы, которые показывают знаменитую личность в самых разных ипостасях – художника, любящего отца, верного друга, путешественника, коннозаводчика, помещика. Читатель узнает, что лепить лошадей и всадников Евгений начал в детстве. Этому занятию с радостью предавался, будучи уже главой семейства, собственным примером вовлекая домочадцев в мир искусства. Любопытна подробность и о том, что усадьбу Нескучное, ставшую родовым именем, Е.А. Лансере выкупил с табуном лошадей. Публикация посвящается 170-летию со дня рождения скульптора.

Konstantin Zhuromsky

Evgeny Lancere. Unknown Facts from His Life and Work

The life and creative career of Evgeny Lancere (1848–1886), the founder of the famous artistic family of Lancere – Serebryakovs, is quite well-studied. However, the author of this article, in the course of many years of research, was able to discover unpublicized documentary materials that show this famous person from many angles – as an artist, loving father, true friend, traveler, owner of a stud farm and country gentleman. The reader learns that Lancere began molding horses and horsemen as a child. He continued with this passion being the head of a family who, by his own example, introduced the members of his family to the world of art. An interesting detail is that Evgeny Lancere bought the country estate Neskuchnoye, which has become a family seat, along with a herd of horses. This publication is devoted to the 170th anniversary of this sculptor.